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Rada Miejska  

w Rakoniewicach 

 

 

PROTOKÓŁ  Nr  XVII/2008 

 

z XVII Sesji V kadencji Rady Miejskiej w Rakoniewicach, która odbyła się w dniu  

23 kwietnia 2008r., w sali Wielkopolskiego Muzeum Pożarnictwa w Rakoniewicach,  

ul. Kościelna 1. 

 

Obrady rozpoczęto w dniu 23 kwietnia 2008 r. o godz. 13:00, 

zakończono w dniu 23 kwietnia 2008 r. o godz. 15:40 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych w Sesji wzięło udział 14 radnych, 

nieobecnych - 1. 

Radni nieobecni nieusprawiedliwieni : 

- Sławomir Olejnik 

Radni, którzy nadesłali usprawiedliwienia : 

- 0 

 

Spoza Rady udział w Sesji wzięli : 

1. Józef Jerzy Sieradzan – Burmistrz Rakoniewic 

2. Krystyna Pietrzak – Zastępca Burmistrza Rakoniewic 

3. Jarosław Marciniak – Sekretarz Gminy 

4. Teresa Kmiecik - Skarbnik Gminy 

5. Paweł Sobecki - Kierownik Wydziału Gospodarki Gminnej  

6. Leonard Szmatuła – Kierownik ZGKMWiK w Rakoniewicach  

7. Sołtysi 
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Porządek obrad Sesji  
1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XVI Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 

4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

7. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu miasta i gminy za rok 2007. 

8. Przedstawienie Uchwały Składu Orzekającego RIO w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii  

o sprawozdaniu z wykonania budżetu  Gminy Rakoniewice za rok 2007. 

9. Przedstawienie Uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Rakoniewic za 2007r wraz z opinią Komisji o wykonaniu budżetu Gminy 

Rakoniewice za rok 2007. 

10. Przedstawienie Uchwały Składu Orzekającego RIO w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii  

o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Burmistrza Rakoniewic  

z wykonania budżetu gminy za rok 2007. 

11. Rozpatrzenie sprawozdania i ocena wykonania budżetu miasta i gminy Rakoniewice  

za rok 2007.   

12. Podjęcie Uchwały absolutoryjnej.  

13. Podjęcie Uchwał w sprawie : 
a) zmiany Uchwały Nr XXVII/265/2005 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 16.03.2005r.  

w sprawie ustalenia Regulaminu udzielenia pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 

uczniów zamieszkałych na terenie gminy Rakoniewice, 

b) przystąpienia do sporządzania planu miejscowego zagospodarowania przestrzennego dla działek 

oznaczonych numerami geodezyjnymi gruntu 877, 876/1, 878, 879, 880, 881, 882/1, 883/7, 847, 

883/31 w m. Rostarzewo (rejon ul. Spokojnej i Słonecznej), 

c) zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Jabłonna, 

d) ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego w I kategorii zaszeregowania oraz ustalenia 

wartości jednego punktu w złotych dla potrzeb sporządzania miesięcznych stawek wynagrodzenia 

zasadniczego pracowników zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych działających  

w zakresie oświaty gminy Rakoniewice, 

e) wynagrodzenia dla Burmistrza Rakoniewic – wykreślono z porządku obrad zgodnie z przyjętym 

wnioskiem, 
f) zasad korzystania ze stołówek szkolnych, 

g) zmiany w budżecie miasta i gminy Rakoniewice na rok 2008, 
h) współdziałania z Gminą Grodzisk Wlkp. w wykonaniu zadania publicznego - dodano do 

porządku obrad zgodnie z przyjętym wnioskiem, 
i) przyjęcia zmian w Statucie Związku oraz przyjęcia jednolitego tekstu Statutu Związku - dodano 

do porządku obrad zgodnie z przyjętym wnioskiem.    
14. Wolne wnioski i informacje. 

15. Zakończenie obrad. 
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Ewidencja uchwał przyjętych na sesji Ewidencja sprawozdań z wykonania uchwał Rady 

Przyjęto uchwały Sprawozdanie z wykonania uchwał 

Nr uchwały Na której stronie 

protokołu 

Nr uchwały, której 

dotyczy sprawa 

Na której stronie 

protokołu 

 

XVII/144/2008 

XVII/145/2008 

XVII/146/2008 

XVII/147/2008 

XVII/148/2008 

XVII/149/2008 

XVII/150/2008 

XVII/151/2008 

XVII/152/2008 

 

 

 

12 - 13 

13 

13 - 14 

14 - 15 

15 

15 - 16 

16 - 18 

18 

18 

 

 

Uchwała Nr  

III/27/2006 

z 28.12.2006r.  

w sprawie budżetu 

miasta i gminy 

Rakoniewice na rok 

2007 z późniejszymi 

zmianami 

 

10 - 13 
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Przebieg XVII Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach 

z dnia 23 kwietnia 2008r. 

 

Pkt 1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Otwarcia Sesji dokonał pan Gerard Tomiak – Przewodniczący Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach. Powitał radnych, zaproszonych gości oraz sołtysów. 

 

Stwierdzając prawomocność obrad Przewodniczący poinformował, że na ustawowy skład  

15 radnych w Sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może 

obradować i podejmować Uchwały. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Pkt 2. Ustalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady wystąpił z wnioskiem o zmianę porządku obrad, polegającą na  

1. wykreśleniu z porządku obrad w pkt 13 podpunktu e) podjęcia Uchwały w sprawie 

wynagrodzenia dla Burmistrza Rakoniewic, 

2. wprowadzeniu do pkt 13 podjęcia dwóch dodatkowych Uchwał :  

- jako podpunkt g) w sprawie współdziałania z Gminą Grodzisk Wlkp. w wykonaniu 

zadania publicznego – dotyczy budowy wodociągu do państwa Stacheckich (mowa 

była o tym już na posiedzeniu Komisji), 

- jako podpunkt h) w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku oraz przyjęcia 

jednolitego tekstu Statutu Związku  

 

Co do wniosku o wykreślenie podjęcia Uchwały pani Elżbieta Fórmanowicz – Radca Prawny 

wyjaśniła, że wynagrodzenie dla Burmistrza, a co za tym idzie dla wszystkich pracowników 

samorządowych, odbywało się co roku (oprócz roku ubiegłego, kiedy w ogóle nie było zmian 

wynagrodzenia) w ten sposób, że ukazywało się rozporządzenie Rady Ministrów, w którym są 

ustalane nowe tabele. Na tej podstawie dokonuje się zmian wynagrodzenia. W tym roku 

rozporządzenie to jeszcze się nie ukazało, choć była zapowiedź, że ma ukazać się w kwietniu. 

Rząd rozporządzenie to rozpatrywał dopiero na wczorajszym posiedzeniu i ma ono ukazać się  

w połowie maja. Dopiero wówczas będzie można wrócić do tego projektu Uchwały, gdyż  

w  chwili obecnej brak jest podstawy prawnej, by móc ją podjąć. 

 



 5 

Radni nie zgłosili więcej uwag do zaproponowanego porządku obrad, w związku z czym 

Przewodniczący Rady poddał swój wniosek pod głosowanie. 

 

Nad wnioskiem w sprawie zmiany porządku obrad głosowało 14 obecnych na Sesji radnych. Za 

przyjęciem wniosku głosowało -14 radnych; przeciwko - 0 radnych; wstrzymało się - 0 radnych.   

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek o zmianę porządku obrad został przyjęty. Dalej 

Przewodniczący przedstawił obowiązujący porządek obrad. 

 

Pkt 3.Przyjęcie protokołu z XVI Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach.  

Protokół Nr XVI/2008 z XVI Sesji V kadencji Rady Miejskiej wyłożony był do wglądu przed 

Sesją oraz wcześniej w biurze Rady. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają uwagi do treści protokołu. 

  

Radni nie wnieśli uwag do protokołu, wobec tego Przewodniczący Rady poddał przyjęcie 

protokołu pod głosowanie.  

Nad przyjęciem protokołu głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem protokołu głosowało – 

14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się - 0 radnych. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada  przyjęła protokół z XVI Sesji Rady. 

 

Pkt 4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

Głos zabrał radny Bronisław Chałupka. Zwrócił uwagę, że Grodzisk Wlkp. ma w swoim statucie 

otwartą procedurę „Zasłużony dla Ziemi Grodziskiej” a tego w statucie gminy Rakoniewice nie 

ma. Radny zwrócił się z wnioskiem, aby taką procedurę otworzyć, by móc z tego korzystać, jeśli 

ktoś w gminie będzie zasługiwał na takie wyróżnienie.  

 

Dalej głos zabrała radna Gabriela Cielecka. Odniosła się do broszurki informacyjnej nt. 

Stowarzyszenia Ziemi Grodziskiej Leader, którą radni otrzymali przed Sesją.  Zapytała, czy na 
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posiedzeniach Komisji radni będą nad tym pracować (chodzi konkretnie o wyszczególnienie 

zakresu pomocy finansowej) czy to jest już ustalone. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że Zastępca Burmistrza chce na ten temat nieco szerzej 

poinformować w punkcie Wolne wnioski i informacje. Wówczas ustosunkuje się do tego pytania.     

 

Przewodniczący Rady zauważył, że w ostatnich dniach na terenie naszej gminy były dość 

intensywne opady deszczu. Dotarły do niego informacje o lokalnych podtopieniach (m.in.  

w Rostarzewie) Przewodniczący powiedział, że rozmawiał na ten temat z Sekretarzem, ale 

chciałby, aby pozostali radni również usłyszeli, jak sytuacja na terenie naszej gminy wyglądała. 

 

Głos zabrał Sekretarz Gminy. Wyjaśnił, że jeżeli chodzi o gminę Rakoniewice, największy 

problem wystąpił na terenie miejscowości Rostarzewo. Urząd podjął działania w Rostarzewie, 

interweniowała nasza straż pożarna oraz  ZGKMWiK. Zagrożenie zostało usunięte. Sekretarz 

przypomniał, że Rostarzewo w latach dziewięćdziesiątych wystąpiło ze spółki melioracyjnej,  

w związku z czym obowiązek konserwacji rowów spoczywa na właścicielach nieruchomości.  

W najbliższym czasie, aby sytuacja w przyszłości się nie powtórzyła, Urząd wyda decyzję 

nakazującą konserwację urządzeń melioracyjnych przez właścicieli nieruchomości. Sekretarz 

wyraził nadzieję, że jeżeli w przyszłości problem wystąpi, to w mniejszym nasileniu. Dodał, że 

godzina pracy strażaków w Rostarzewie wystarczyła, aby problem usunąć (trzeba było troszkę 

odkopać przepust i woda popłynęła). 

 

Burmistrz stwierdził, że powinna to zrobić ta osoba, która mieszka tam najbliżej.  

 

Pani Elżbieta Matysiak – sołtys Wioski powiedziała, że mieszkańcy nie chcą się zajmować 

konserwacją rowów. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że potrzebna jest duża świadomość tych osób, przy działkach 

których znajdują się rowy czy odpływy, ponieważ, gdy intensywnie pada, wówczas jest już za 

późno na jakiekolwiek działania. 
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Radna Teresa Probst powiedziała, że mówi się o Rostarzewie, ponieważ tam zostały podtopione 

domy, ale na terenie gminy są podtopione pola. Jeszcze nie widać, jakie będą tego konsekwencje. 

 

Sekretarz powiedział, że rolnicy, których sprawa głównie dotyczy, muszą po prostu rowy 

udrożnić. Innej możliwości nie ma, ponieważ problem dotyczy tych miejscowości, które nie 

należą do spółki wodnej (w tych, które należą do tej spółki aż z takim nasileniem problem nie 

występuje).  

 

Radna Teresa Probst zapytała, czy miejscowość nie może ponownie włączyć się do spółki 

wodnej. 

 

Sekretarz odpowiedział, że dana miejscowość może wystąpić z wnioskiem o przystąpienie do 

spółki, jednak spółka nie będzie chciała włączyć miejscowości tylko na zasadzie płacenia 

składki, ale będzie chciała w danej miejscowości najpierw przeprowadzić inwestycję, za którą 

będą musieli zapłacić ci, którzy do spółki chcą przystąpić.       

 

Radni nie zgłosili więcej pytań, wniosków ani interpelacji.  

 

Pkt 5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym.  

Przewodniczący Rady poinformował, że od ostatniej Sesji nie uczestniczył w jakichś 

szczególnych spotkaniach, czy imprezach. W ostatnich dniach Przewodniczący miał okazję 

spotkać się z mieszkańcami i rozmawiać na temat problemu podtopień, a także z panią sołtys 

Rostarzewa na temat wieży telefonii komórkowej.     

 

Pkt 6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.  

Przed przedstawieniem sprawozdania z działalności w okresie międzysesyjnym Burmistrz 

powrócił jeszcze do problemu opadów. Przypomniał, że gdy było sucho, wówczas mieszkańcy 

zasypywali rowki, ponieważ przeszkadzały, tymczasem teraz, gdy wystąpił problem, to gmina 

ma je kopać. Burmistrz wyjaśnił, że nie jest to kompetencja gminy i tam, gdzie działa spółka 
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wodna, tam gmina może jeszcze zainterweniować, by rowki udrożniła. W tych miejscowościach, 

które nie są w spółce, mieszkańcy muszą mieć świadomość, że jest to ich obowiązek.     

Dalej Burmistrz przedstawił sprawozdanie z działalności między Sesjami. Przypomniał,  

że ostatnia Sesja odbyła się 26 marca br. Od tego czasu do dnia dzisiejszego Burmistrz brał 

udział w następujących spotkaniach i wydarzeniach: 

 27.03.br. - udział w posiedzeniu Zarządu WOT; 

 od 28.03. do 10.04. br. - przebywanie na urlopie;  

 13.04.br.  - udział w zakończeniu konkursu Picolo Voice w Kamieńcu; 

 14.04.br. - rozmowy na temat kształtu nowej gazetki informacyjnej „Wiadomości 

Rakoniewickie” . Burmistrz dodał, że w ostatnim czasie miał okazję przekonać się, że nasze 

społeczeństwo nie jest poinformowane o tym, co się dzieje. Do ludzi docierają stworzone lub 

prawdziwe sensacje, które ulegają przeróbkom. Burmistrz poinformował, że dowiadywał się 

wśród fachowców i chciałby, aby był to miesięcznik, ponieważ w kwartalniku często ukazują 

się informacje już przestarzałe. Dodał, że chciałby, aby gazeta była tworzona wspólnie, 

ponieważ jest wiele ciekawych tematów i aby była bezpłatna. Burmistrz stwierdził, że nie 

może być tak, że mieszkańcy są zdezorientowani, bo ktoś coś złośliwie (lub nawet nie) 

powiedział. Wyjaśnił, że zawsze chciał, aby gazeta taka była wydawana wspólnie  

z Powiatem, jednak póki co nie da się tego zrealizować.  Burmistrz wyraził zdanie, że gmina 

jest trochę za mała na wydawanie takiej gazetki, ale nie ma nic gorszego niż brak informacji. 

Burmistrz raz jeszcze porosił o włączenie się w tworzenie gazety;    

 14.04.br. - rozmowy z panem Borkowskim na temat rozbudowy fermy drobiu w Wiosce; 

 15.04. br. - udział w Walnym Zgromadzeniu WOT w Poznaniu; 

 16.04.br. - objazd hal sportowych Pniewy, Szamotuły, Komorniki.  Burmistrz dodał,  

że rozmawiał z szefami tych hal, aby poinformowali, jakie są mankamenty, co jest kosztowne 

w utrzymaniu, co przeszkadza itd. Zdaniem Burmistrza był to wyjazd bardzo pouczający. 

Najbardziej podobała się hala w Komornikach choć i z innych hal można coś podpatrzeć.    

 17.04.br. - rozmowy dotyczące możliwości przekształcenia zakładu budżetowego gospodarki 

komunalnej. Burmistrz dodał, że wkrótce Radzie (a później również szerszemu gronu) 

zostanie przedstawiony sposób przekształcenia naszego ZGKMWiK. Poinformował, że np. 

gmina Grodzisk Wlkp. już zyskała, ponieważ Zakład działający jako spółka mógł się ubiegać 

o środki unijne. W każdym rozwiązaniu pojawiają się i plusy i minusy. Burmistrz dodał,  
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że orientował się w sprawie i wiele gmin ościennych już Zakłady przekształciło. Zdaniem 

Burmistrza najważniejsza w zmianie jest czytelność przechodzenia pieniędzy. Nie jest tak,  

że za remont kanalizacji np. w Rakoniewicach płacą wszyscy, ale ci, którzy z tej kanalizacji 

korzystają. Zdaniem Burmistrza jest to bardziej sprawiedliwe. Burmistrz stwierdził, że po 

głębokiej analizie i dyskusji do sprawy powróci się na początku przyszłego roku (tak aby była 

to mądra decyzja);    

 18.04.br. - Jabłonna - otwarcie nowo wybudowanego, wspólnie z Powiatem, odcinka drogi. 

Burmistrz stwierdził, że dobrze się stało, iż najpierw została wybudowana droga, a nie 

chodniki, ponieważ chodniki nie są najgorsze i rzadko nimi ktoś chodzi, a samochody drogą 

przejeżdżają co chwilę. Burmistrz powiedział, że jeśli w przyszłości trzeba by decydować, 

czy najpierw budować chodniki, czy drogi, to należy wybierać drogi. Dalej stwierdził, że tam, 

gdzie jest to możliwe, należy budować drogi z kostki brukowej, a nie asfaltowe;  

 18.04.br. - rozmowy na temat prezentacji naszych wyrobów żywnościowych w Grecji. 

Burmistrz zaznaczył, że wszystko, co zostanie do Grecji zawiezione finansują osoby, które  

z nim pojadą (oprócz biletu Burmistrza i obrazu przedstawiającego nasz rynek). 

Poinformował również, że 06 maja w Grecji w Ambasadzie w Atenach miało zostać 

wyprawione przez gminę Rakoniewice przyjęcie na 200 osób. Okazało się jednak, że 

Ambasador musiał przesunąć datę na 5 maja, ze względu na plany Marszałka Sejmu 

(tymczasem my pod względem transportowym jesteśmy przygotowani na 6 maja). Gmina 

Rakoniewice urządzi zatem piknik, gdzie będą reklamowane nasze produkty; 

 19.04.br. -  Wielichowo – Powiatowy konkurs wiedzy o Bezpieczeństwie Ruchu Drogowego 

– otwarcie Miasteczka Rowerowego; 

 19.04.br. -  Rakoniewice – Wojewódzki Turniej Wiedzy Pożarniczej. Burmistrz 

dopowiedział, że w turnieju wzięły udział aż 32 drużyny z 32 powiatów (zatem była to 

większa impreza, niż ogólnopolska, gdzie bierze udział 16 drużyn z 16 województw). Słowa 

podziękowania Burmistrz skierował do strażaków i szkoły. Dodał, że była to dobra promocja 

Rakoniewic i naszego muzeum;    

 21.04.br. - rozmowa w sprawie lokalizacji masztu telefonii komórkowej w Rostarzewie  

z panią sołtys i Przewodniczącym Rady Powiatu. Burmistrz stwierdził, że jest to decyzja 

Rostarzewian, czy maszt ma na ich terenie stanąć, czy nie. Dodał, że nie jest to żadna 
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strategiczna sprawa dla gminy. Powiedział również, że udało się wynegocjować cenę 2 razy 

wyższą za postawienie wieży niż na początku liczył klub „Orzeł”; 

 21.04.br. - rozmowy z projektantem hali sportowej dotyczące naszych obserwacji  

po objeździe hal w Pniewach, Szamotułach i Komornikach; 

 21.04.br. – otwarcie, po przeprowadzce, Firmy Ulitex. Burmistrz poinformował, że nowa 

siedziba mieści się w budynkach firmy Polskie Szkło Double B w Rakoniewicach oraz,  

że żadna osoba nie straciła pracy. Przy okazji Burmistrz poinformował, że również Polskie 

Szkło ogranicza swoją produkcję i przyszłość tej firmy stoi pod znakiem zapytania. Firma 

eksportuje swoje wybory do USA, tymczasem kurs dolara ciągle spada, i eksport jest coraz 

mniej opłacalny 

 22.04.br. - udział w otwarciu XIX Międzynarodowych Targów Ochrony Pracy, Pożarnictwa  

i Ratownictwa SAWO 2008. Są tam prezentowane eksponaty naszego muzeum; 

 23.04.br. - rozmowy z panem Leśniczakiem na temat przeniesienia Centrum Medycznego  

na ulicę Ogrodową. Burmistrz stwierdził, że jeśli plany zostaną zrealizowane będzie  

to najładniejsze Centrum Medyczne;  

 

Radni nie zgłosili pytań do przedstawionego sprawozdania. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie sprawozdania Burmistrza z działalności  

w okresie międzysesyjnym. 

 

W głosowaniu nad przyjęciem sprawozdania wzięło udział 14 obecnych radnych. Za przyjęciem 

sprawozdania głosowało – 14 radnych;  przeciwko – 0; wstrzymało się – 0 radnych.   

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada jednogłośnie przyjęła sprawozdanie Burmistrza  

z działalności w okresie międzysesyjnym.  

 

Pkt 7. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu miasta i gminy Rakoniewice za 

rok 2007.  

Przewodniczący Rady oddał głos panu Burmistrzowi. Burmistrz stwierdził, że rok ubiegły,  

to historia, którą tworzył wspólnie z radnymi. W związku z tym poprosił, aby przyzwolić pani 

Skarbnik na skrótowe przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu. Zauważył, że był to 

początek kadencji. Tymczasem rok 2007 do najgorszych nie należał.  
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Następnie głos zabrała pani Teresa Kmiecik – Skarbnik Gminy, która przedstawiła sprawozdanie 

z wykonania budżetu miasta i gminy Rakoniewice za 2007r. (sprawozdanie stanowi załącznik  

nr 2 do protokołu). 

 

Pkt 8. Przedstawienie Uchwały Składu Orzekającego RIO w Poznaniu w sprawie wyrażenia 

opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Rakoniewice za rok 2007.  

Następnie Przewodniczący Rady oddał głos panu Jarosławowi Marciniakowi – Sekretarzowi 

Gminy, który przedstawił Uchwałę Składu Orzekającego RIO w Poznaniu w sprawie wyrażenia 

opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Rakoniewice za rok 2007 (Uchwała Nr SO-

11/16/S/Ln/2008 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, z dnia  

10 kwietnia 2008r., w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy 

Rakoniewice za rok 2007 stanowi załącznik nr 3 do protokołu). 

 

Pkt 9. Przedstawienie Uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenie 

absolutorium Burmistrzowi Rakoniewic za 2007r. wraz z opinią Komisji o wykonaniu 

budżetu Gminy Rakoniewice za rok 2007. 

W dalszej części posiedzenia radny Krzysztof Krawczyk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

Rady Miejskiej w Rakoniewicach przedstawił Uchwałę Komisji Rewizyjnej,  

z dnia 03 kwietnia 2008r. w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi 

Rakoniewic za 2007 rok, wraz z opinią Komisji o wykonaniu budżetu Gminy Rakoniewice za rok 

2007 (Uchwała wraz z opinią stanowią załącznik nr 4 do protokołu).  

 

Pkt 10. Przedstawienie Uchwały Składu Orzekającego RIO w Poznaniu w sprawie 

wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Burmistrza 

Rakoniewic z wykonania budżetu gminy za rok 2007. 

Przechodząc do punktu dziesiątego porządku obrad Przewodniczący Rady odczytał Uchwałę 

Składu Orzekającego RIO w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rakoniewicach w sprawie absolutorium dla Burmistrza 

Rakoniewic z wykonania budżetu gminy za 2007r. (Uchwała Nr SO-11/8/A/Ln/2008 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 10 kwietnia 2008r.  

w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rakoniewicach  
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w sprawie absolutorium dla Burmistrza Rakoniewic z wykonania budżetu gminy za 2007r. 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 

 

Pkt 11. Rozpatrzenie sprawozdania i ocena wykonania budżetu miasta i gminy Rakoniewice 

za 2007r.   

Przystępując do rozpatrzenia sprawozdania i oceny wykonania budżetu miasta i gminy za rok 

2007, Przewodniczący Rady oddał głos radnemu Markowi Maćkowiakowi – Przewodniczącemu 

Komisji Budżetowej Mienia Komunalnego i Rozwoju Gospodarczego. Przewodniczący Komisji 

odczytał opinię stałych Komisji Rady na temat wykonania budżetu miasta i gminy Rakoniewice 

za rok 2007, którą Komisje wypracowały wspólnie na posiedzeniu w dniu 03 kwietnia 2008r. 

(opinia Komisji stanowi załącznik nr 6 do protokołu).  

 

Dalej Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 

2007r. 

 

Radni, rozpatrując sprawozdanie z wykonania budżetu, nie stwierdzili żadnych uchybień, 

nieprawidłowości ani nie zgłosili żadnych pytań, co do przedstawionego sprawozdania. 

 

Pkt 11. Podjęcie Uchwały absolutoryjnej. 

Po rozpatrzeniu przez radnych sprawozdania z wykonania budżetu miasta i gminy Rakoniewice 

za rok 2007, Przewodniczący Rady przedstawił projekt Uchwały w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Rakoniewic. W projekcie Uchwały postanawia się: po zapoznaniu się 

z : wnioskiem Komisji Rewizyjnej dotyczącym udzielenia absolutorium Burmistrzowi, opinią 

Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Burmistrza sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Gminy Rakoniewice za rok 2007 oraz opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej  

o wniosku Komisji Rewizyjnej, udzielić absolutorium Burmistrzowi z tego tytułu. 

 

Radni nie zgłosili uwag ani wniosków do przedstawionego projektu Uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 14 obecnych na Sesji radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało  

14 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  
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Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr XVII/144/2008 w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Rakoniewic 

stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Następnie głos zabrał pan Burmistrz. Podziękował za udzielenie absolutorium. Wyraził zdanie, 

że traktuje to symbolicznie, ponieważ uważa, że kieruje gminą wspólnie.  

 

Dalej Przewodniczący zarządził przerwę w obradach o godz. 14
35 

do godz. 14
50

.     

 

 

Pkt 13. Podjęcie Uchwał w sprawie :  

 

A) Projekt Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVII/265/2005 Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach z dnia 16.03.2005r. w sprawie ustalenia Regulaminu udzielenia pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy 

Rakoniewice przedstawiła pani Krystyna Pietrzak – Zastępca Burmistrza.   

 

W projekcie Uchwały postanawia się zmienić formularz wniosku o przyznanie pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym składany przez rodziców lub pełnoletniego ucznia, lub 

słuchacza kolegium. Zmiana formularza wniosku ma na celu: ułatwienie wnioskodawcom jego 

wypełnienie oraz usprawnienie pracy przy przyjmowaniu i rozpatrywaniu powyższych 

wniosków. Formularz wniosku został nieco skrócony i jasno określa, co do danego wniosku 

należy dołączyć. Zmiana formularza ułatwi także pracę komisji stypendialnej. 

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań, uwag ani wniosków. 

 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr XVII/145/2008 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVII/265/2005 Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach z dnia 16.03.2005r. w sprawie ustalenia Regulaminu udzielenia pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Rakoniewice 

stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

B) Kolejny projekt Uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania planu miejscowego 

zagospodarowania przestrzennego dla działek oznaczonych numerami geodezyjnymi 

gruntu 877, 876/1, 878, 879, 880, 881, 882/1, 883/7, 847, 883/31 w m. Rostarzewo (rejon ul. 

Spokojnej i Słonecznej), przedstawił pan Paweł Sobecki – Kierownik Wydziału Gospodarki 

Gminnej w Urzędzie Miejskim. 
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Ze względu na duże zainteresowanie terenami pod zabudowę mieszkaniową postanowiono 

przychylić się do wniosków mieszkańców i przystąpić do sporządzenia planu miejscowego. 

Celem opracowania planu jest przekształcenie terenów upraw polowych - na tereny przeznaczone 

pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną oraz zabudowę mieszkaniową jednorodzinną  

z dopuszczeniem usług nieuciążliwych i rzemiosła. Gmina posiada niewiele terenów 

przygotowanych pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną i zabudowę mieszkaniową 

jednorodzinną z dopuszczeniem usług i rzemiosła, a zarówno w Rostarzewie jak i w gminie 

wzrasta zainteresowanie terenami pod taką funkcję. 

W projekcie Uchwały postanawia się przystąpić do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w miejscowości Rostarzewo (rejon  

ul. Spokojnej i Słonecznej).  

Przewodniczący Rady poprosił o wyjaśnienie, gdzie konkretnie znajdują się przedmiotowe 

tereny. 

 

Pan P. Sobecki wyjaśnił, że przy stawach pana Bronisława Leśnika. Dodał, że są to chyba 

najatrakcyjniejsze działki w Rostarzewie.  

 

Radni nie zgłosili więcej pytań, żadnych uwag ani wniosków do przedstawionego projektu 

Uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr XVII/146/2008 w sprawie przystąpienia do sporządzania planu miejscowego 

zagospodarowania przestrzennego dla działek oznaczonych numerami geodezyjnymi gruntu 877, 

876/1, 878, 879, 880, 881, 882/1, 883/7, 847, 883/31 w m. Rostarzewo (rejon ul. Spokojnej  

i Słonecznej) stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

C) Następnie pan Paweł Sobecki przedstawił projekt Uchwały w sprawie zatwierdzenia 

Planu Odnowy Miejscowości Jabłonna. 
 

W projekcie Uchwały postanawia się zatwierdzić Plan Odnowy Miejscowości Jabłonna. 

Konieczność zatwierdzenia Planu wynika z wytycznych do PROW 2007-2013. Jednym  

z warunków koniecznych do złożenia wniosku do Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich jest 

posiadanie odpowiedniego dokumentu, w którym wskazane są kierunki rozwoju dla danej 

miejscowości. W dniu 21 lutego 2008 roku mieszkańcy wsi Jabłonna podczas zebrania 

wiejskiego przyjęli Plan Odnowy. Dokument stanowić będzie załącznik do wniosku  

o dofinansowanie budowy boiska szkolnego wraz z placem rekreacyjno – wypoczynkowym dla 

potrzeb mieszkańców Jabłonny i okolicznych wsi. 
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Radni nie zgłosili żadnych pytań, uwag ani wniosków do przedstawionego projektu Uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 12 radnych; 

przeciwko – 1 radny; wstrzymało się – 1 radny.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty.  

Uchwała Nr XVII/147/2008 w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Jabłonna 

stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

D) Następnie Zastępca Burmistrza przedstawiła projekt Uchwały w sprawie ustalenia 

najniższego wynagrodzenia zasadniczego w I kategorii zaszeregowania oraz ustalenia 

wartości jednego punktu w złotych dla potrzeb sporządzania miesięcznych stawek 

wynagrodzenia zasadniczego pracowników zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych 

działających w zakresie oświaty gminy Rakoniewice.. 
Zgodnie z  Rozporządzeniem Rady Ministrów z dnia 02.08.2005r. w sprawie zasad 

wynagradzania  pracowników samorządowych zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych 

jednostek samorządu terytorialnego istnieje konieczność ustalenia dla jednostek organizacyjnych 

działających w zakresie oświaty tabeli miesięcznych stawek wynagrodzenia zasadniczego. Aby 

pracodawca mógł ustalić tabelę miesięcznych stawek wynagrodzenia zasadniczego Rada Miejska 

musi ustalić najniższe wynagrodzenie zasadnicze w I kategorii zaszeregowania oraz wartość 

jednego punktu w złotych. W oparciu o te dane oraz tabelę punktowych rozpiętości dla 

poszczególnych kategorii zaszeregowania, która jest załącznikiem do rozporządzenia, 

pracodawca sporządzi tabelę miesięcznych stawek wynagrodzenia zasadniczego.  

W projekcie Uchwały ustala się wysokość najniższego wynagrodzenia w I kategorii 

zaszeregowania określonego w tabeli miesięcznych stawek wynagrodzenia zasadniczego na 

kwotę 800,00 zł, a wartość jednego punktu w wysokości 4,50 złotych.  

 

Zastępca Burmistrza dodała, że chodzi tu o pracowników administracji i obsługi. 

 

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani żadnych wniosków do przedstawionego Projektu Uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr XVII/148/2008 w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego w I 

kategorii zaszeregowania oraz ustalenia wartości jednego punktu w złotych dla potrzeb 

sporządzania miesięcznych stawek wynagrodzenia zasadniczego pracowników zatrudnionych  

w jednostkach organizacyjnych działających w zakresie oświaty gminy Rakoniewice stanowi 

załącznik nr 11 do protokołu. 

 

E) Kolejny projekt Uchwały w sprawie zasad korzystania ze stołówek szkolnych 

przedstawiła również pani Krystyna Pietrzak.  
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Projekt Uchwały określa : osoby uprawnione do korzystania ze stołówek szkolnych, zasady 

korzystania ze stołówek szkolnych oraz wysokość opłat za korzystanie z posiłków  

w stołówkach szkolnych. 

 

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani żadnych wniosków do przedstawionego projektu Uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr XVII/149/2008 w sprawie zasad korzystania ze stołówek szkolnych stanowi 

załącznik nr 12 do protokołu. 

 

F) Kolejny Projekt Uchwały w sprawie zmiany w budżecie miasta i gminy Rakoniewice 

na rok 2008 przedstawiła pani Teresa Kmiecik – Skarbnik Gminy.  

Proponowane zmiany dotyczą : 

Załącznik nr 1  dochody – zwiększenie o kwotę : 74.985,92 zł 
Dz. 600 Transport i łączność  

Drogi publiczne gminne   

Zwiększenie dochodów o kwotę : 10.000 zł z tytułu sprzedaży drewna uzyskanego z wycinki drzew 

przy drogach gminnych ( droga w kierunku stadionu Rakoniewice). 

Dz. 854 Edukacyjna opieka wychowawcza     

Pomoc materialna dla uczniów  

Przyznana dotacja celowa w kwocie : 41.910 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie świadczeń pomocy 

materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym  , zgodnie z art. 90 i art. 90e ustawy o systemie oświaty.  

Dz. 900  Gospodarka komunalna i ochrona środowiska  

Gospodarka ściekowa i ochrona wód   

Wpływy do budżetu nadwyżki środków obrotowych zakładu budżetowego za rok 2007 w kwocie : 

23.075,92 zł.  

Wydatki budżetu 
Dz. 010 Rolnictwo i łowiectwo  

Infrastruktura wodociągowa i sanitacyjna wsi    zał nr 2, 4,5   

Wydatki majątkowe  

1. Zapisane w budżecie zadanie pn. „Sieć wodociągowa w miejscowości Ruchocice ( do posesji Pana 

Stacheckiego ) ulega zmianie , nazwa zadania „ Budowa sieci wodociągowej Kobylniki-Chrustowo-

Ruchocice „ zadanie będzie realizowane z gminą Grodzisk Wlkp, gmina Rakoniewice po podpisaniu 

porozumienia przekaże gminie Grodzisk Wlkp 50 % wartości zadania tj. 23.500 zł. jako udzielenie 

dotacji celowej na realizacje wspólnego zadania.      

Dz. 758 Różne rozliczenia  zał nr 2 

Rezerwy ogólne i celowe   

Rozdysponowanie rezerwy ogólnej w kwocie : 57.000 zł na budowę kompleksu sportowego w 

Rostarzewie. 

Ochrona zdrowia  zał nr 2 ,6    

Przeciwdziałanie alkoholizmowi      

W związku z rozstrzygniętym konkursem na realizację zadania pn. „ Prowadzenie poradni dla rodzin 

gdzie występuje przemoc fizyczna i psychiczna w Rakoniewicach „ który wygrało Stowarzyszenie Dom 

Pomocna Dłoń w Błońsku zmianie ulega klasyfikacja paragrafu.  
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Dz. 854 Edukacyjna opieka wychowawcza   

Pomoc materialna dla uczniów  

Przyznana dotacja celowa w kwocie  41.910 zł będzie przeznaczona na pomoc materialną dla uczniów o 

charakterze socjalnym w tym na wypłatę stypendiów – 39.814,50 zł  i zasiłek szkolny – 2.095,50 zł.  

Ponadto ze środków własnych gminy na wypłatę stypendiów przeznacza się kwotę : 5.000 zł.  

Pomoc społeczna  zał nr 2    

Świadczenia rodzinne, zaliczka alimentacyjna oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe z 

ubezpieczenia społecznego       

Zwiększenie wydatków – udział własny gminy na wydatki dotyczące szkoleń pracowników o kwotę :  

269,22 zł.  

Dz. 926  Kultura fizyczna i sport    zał. nr 2 i  4  

Obiekty sportowe  

 

Wydatki majątkowe :  
„ Budowa kompleksu sportowego w Rostarzewie ” w tym boisko piłkarskie i boisko do siatkówki.  

W związku z ogłoszonym naborem wniosków do programu „ Blisko-Boisko”, program realizowany jest 

przy współudziale środków Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej, środków prewencyjnych PZU S.A. i 

PZU Życie S.A. i udziału własnego gminy. Na chwilę obecną nie mamy pisemnych zasad finansowania 

dlatego w budżecie ujęto tylko udział własny gminy tj. 341.306,70 zł , planowana wartość nakładów to 

kwota : 650.000 zł.    

Ogółem kwota zwiększenia  wydatków :   334.985,92 zł    

 

Załącznik nr 4   - Źródła pokrycia deficytu budżetu 
Przychody  

Zwiększenia :  

Zaciągnięcie kredytu w wysokości : 260.000 zł na realizację zadania:  

„ budowa kompleksu sportowego w Rostarzewie” 260.000 zł  

 

Załącznik nr 5    -  Wydatki na WPI 
Zmianie ulega nazwa zadania „ Hala sportowa Rakoniewice „ na „ Budowa hali widowiskowo-sportowej                             

( środowiskowej) z infrastrukturą towarzyszącą i łącznikiem w Rakoniewicach” . 

 

Głos zabrał Burmistrz. Wyjaśnił, że zmian w budżecie dokonuje się po to, by móc starać się  

o ministerialne środki na budowę boiska z programu „ Blisko-Boisko”. Dodał, że zarówno 

budowa boiska w Rostarzewie jak i w Jabłonnie będzie wykonana, pod warunkiem, że wnioski  

o środki zostaną przyjęte. Z programu „Blisko-Boisko” można uzyskać : 100.000 zł  

z ministerstwa sportu i 200.000 zł od firm ubezpieczeniowych. 

 

Następnie pani Skarbnik odczytała postanowienia Uchwały. 

 

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani żadnych wniosków do przedstawionego projektu Uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  
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Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty.  

Uchwała Nr XVII/150/2008 w sprawie zmiany w budżecie miasta i gminy Rakoniewice na rok 

2008 stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

G) Projekt Uchwały w sprawie współdziałania z Gminą Grodzisk Wlkp. w wykonaniu 

zadania publicznego przedstawił pan Paweł Sobecki.  

Porozumienie Gminy Rakoniewice z Gminą Grodzisk Wlkp. ma dotyczyć wsparcia  

w wykonaniu zadania publicznego z zakresu zaspakajania potrzeb wspólnoty, poprzez 

partycypowanie w kosztach budowy wodociągu w miejscowości Ruchocice, do Pana Waldemara 

Stacheckiego. Gmina Grodzisk Wlkp. budując wodociąg na własnym terenie doprowadzi 

również instalację do mieszkańca naszej Gminy. W tym celu Gmina zobowiązana jest do 

partycypacji w kosztach jej budowy. 

Projekt Uchwały przewiduje, że w celu realizacji ww. porozumienia Gmina przekaże Gminie 

Grodzisk Wlkp. kwotę 23.500,00 zł.  

 

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani żadnych wniosków do projektu Uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr XVII/151/2008 w sprawie współdziałania z Gminą Grodzisk Wlkp. w wykonaniu 

zadania publicznego stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

H) Następnie pan Paweł Sobecki przedstawił ostatni projekt Uchwały w sprawie przyjęcia 

zmian w Statucie Związku oraz przyjęcia jednolitego tekstu Statutu Związku. 
Związek SELEKT cały czas się rozwija, przystępują do niego nowi członkowie (ostatnio 

Dopiewo, Komorniki i Zbąszyń), stąd potrzeba dokonania zmian w Statucie.    

Ponadto dokonuje się innych zmian, których konieczność określiła dotychczasowa działalność 

Związku. Zakres zmian wynika z propozycji zgłaszanych w trakcie obrad Zgromadzenia na 

dotychczasowych posiedzeniach oraz propozycji gmin - uczestników Związku.      

W projekcie Uchwały postanawia się przyjąć zmiany w Statucie Związku Międzygminnego 

„Centrum Zagospodarowania Odpadów – SELEKT” oraz przyjąć tekst jednolity tego statutu. 

  

Radni nie zgłosili pytań, uwag ani wniosków do przedstawionego projektu Uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał projekt Uchwały pod głosowanie. Nad projektem Uchwały 

głosowało 14 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały głosowało 14 radnych; 

przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt Uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

Uchwała Nr XVII/152/2008 w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku oraz przyjęcia 

jednolitego tekstu Statutu Związku stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
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Pkt 14. Wolne wnioski i informacje. 

Głos zabrał Burmistrz. Poinformował, że konkursy na dyrektorów zespołów szkolnych  

w Rakoniewicach, Rostarzewie, Jabłonnie i Łąkim odbędą się w lipcu br., aby nie denerwować 

środowiska nauczycielskiego na zakończenie roku szkolnego. Dalej stwierdził, że kolejna Sesja 

powinna odbyć się pod koniec maja (chociażby ze względu na fakt, że pracownicy od początku 

roku czekają na podwyżki). W związku z tym Burmistrz wstępnie zaproponował datę 28 maja br.  

Na koniec Burmistrz poprosił radnych o uczestniczenie w uroczystościach świąt majowych 

(zwłaszcza w koncercie chórów litewskiego i rakoniewickiego, w dniu otwartym muzeum itd.).   

23 – 25 maja br. przyjeżdża delegacja z Niemiec (w ramach 10-lecia współpracy). Wówczas 

odbędą się rozgrywki piłkarskie z udziałem 2 drużyn z Niemiec i 3 z Polski.  

Projekty organizacyjne szkół na rok szkolny 2008/2009 są już złożone w urzędzie. Burmistrz 

poprosił, aby zainteresować się tą sprawą (zwłaszcza, że wciąż szuka się oszczędności). 

Burmistrz dodał, że rady pedagogiczne mają również wypowiedzieć się w tej kwestii. 

Na koniec Burmistrz poinformował, że pilnie poszukuje lokalu dla pana Pietrzaka, ponieważ są 

środki z GDDKiA. Przy okazji poinformował, że GDDKiA ma środki na wykup gruntów pod 

budowę ścieżki i drogi do Rostarzewa.         

 

Następnie głos zabrała Zastępca Burmistrza. Na wstępie poinformowała, że na posiedzeniu 

Komisji może szerzej poinformować na temat działalności Stowarzyszenia Ziemi Grodziskiej 

LEADER. Stowarzyszenie to powołane zostało na partnerstwo lokalne. Warunkiem istnienia tego 

stowarzyszenia jest to, że w jego skład muszą wchodzić 3 grupy lokalne z terenu powiatu 

(samorząd, rolnicy, przedsiębiorcy, organizacje pozarządowe). Obecnie ministerstwo wydało 

odpowiednie rozporządzenia, które określają jak powinien wyglądać statut, strategia, jakie są 

zadania tej grupy lokalne j oraz jak będzie wyglądał budżet. Zastępca Burmistrza wyjaśniła, że 

jest to finansowane ze środków unijnych (Program Rozwoju Obszarów Wiejskich Oś 4). Cała oś 

4 jest poświęcona właśnie grupom partnerskim. Obecnie stowarzyszenie musi (zgodnie z nowymi 

przepisami) stworzyć nową strategię, która musi odzwierciedlać te rzeczy, które są wspólne dla 

wszystkich pięciu gmin wchodzących w skład Stowarzyszenia oraz te, które różnią te gminy. 

Strategia musi wskazywać, że są tu zaangażowani ci wszyscy partnerzy. Pani K. Pietrzak 

powiedziała, że w maju ponownie odbędą się spotkania w celu utworzenia strategii. Strategia ta 

musi zostać opracowana do września i będzie podlegała konkursowi. Ta strategia, która otrzyma 
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rekomendację i akceptację Urzędu Marszałkowskiego, te grupy otrzymają środki. Ministerstwo 

określiło jakie grupy i na co będą mogły pozyskać środki. Pani K. Pietrzak wyjaśniła, że  

w stowarzyszeniu działa już zarząd, ale teraz trzeba będzie powołać radę, która będzie 

przydzielała pieniądze na wnioski, które poszczególne grupy będą składały (radni na Sesji 

otrzymali broszurki informujące o działalności stowarzyszenia, w których  m.in. określono co 

może być z tych środków finansowane).  Zastępca Burmistrza poinformowała, że ministerstwo 

rozdzieliło już środki (biorąc pod uwagę liczbę mieszkańców) i nasz region (powiat) otrzyma 

prawie 9 mln zł. Środki te będą rozdysponowane na poszczególne gminy (również w zależności 

od liczby mieszkańców). Ministerstwo narzuciło, że na każde z czterech działów musi zostać 

przeznaczone minimum 10% budżetu. Na spotkaniach majowych z grupami partnerskimi będzie 

prowadzona dyskusja, które grupy powinny otrzymać więcej środków (poza tymi 10 %)  

z budżetu. Budżet ustala zarząd stowarzyszenia. Do czasu opracowania strategii musi on zostać 

już rozdzielony.   

 

Radna Gabriela Cielecka odniosła się do sytuacji ratusza w Rostarzewie. Poinformowała, że 

sprawę tę przedstawiła już radnym. Dodała, że zdaje sobie sprawę z tego, że nie jest się w stanie 

wyremontować całego rausza. Chodzi jednak o to, aby Rada czy Burmistrz nie musieli stwierdzić 

nie zrobili nic i ratusz w tej kadencji się rozpadł. Obecnie sytuacja jest zła i nie chodzi tylko  

o względy wizualne, ale i o bezpieczeństwo na drodze krajowej. 

 

Pan Burmistrz odpowiedział, że w tym programie generalnie środków na inwestycje, remonty nie 

ma. Wielkopolska jest za bogata, a PROW przeznacza środki tam, gdzie jest duże bezrobocie  

i bieda.  

 

Zastępca Burmistrza dopowiedziała, że środki będą do uzyskania od 2009r (konkurs na strategie 

ogłoszony jest na wrzesień br., jednak rozstrzygnięty zostanie później). W strategii muszą być już 

określone cele ogólne i szczegółowe. Trudno jest wypracować wspólne rzeczy dla pięciu gmin. 

Trzeba będzie wypracować zatem jakiś ogólny model, który będzie realizowany we wszystkich 

gminach.  
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Przewodniczący Rady przypomniał, że na temat ratusza w Rostarzewie radni dyskutowali już na 

wspólnym posiedzeniu Komisji. Przewodniczący poprosił, aby w tej kwestii wypowiedział się 

pan Paweł Sobecki. 

 

Pan Paweł Sobecki wyjaśnił, że gmina podjęła działania, aby móc dokonać rozbiórkę ratusza i na 

tym miejscu wybudować nowy obiekt o podobnym wyglądzie i podobnym przeznaczeniu. 

Pojawił się jednak problem związany z brakiem obwodnicy Rostarzewa i brakiem możliwości 

zorganizowania objazdu na czas rozbiórki. Drogi krajowe wyraziły kategoryczny sprzeciw na 

zorganizowanie ruchu jednokierunkowego (urząd otrzymał pismo, w którym zakazuje się 

dokonania objazdu). Na ostatnim spotkaniu, które odbyło się rok temu, latem ustalono, że na 

razie gmina będzie dokonywała tylko drobnych napraw (jak najmniejszymi kosztami) a do 

inwestycji przystąpi po wybudowaniu obwodnicy.    

 

Przewodniczący Rady powiedział, że być może niektórzy mieszkańcy gminy są zainteresowani tą 

sprawą i sołtysi mogą przekazać tę informację. 

 

Następnie głos zabrał radny Marek Maćkowiak. Przypomniał, że w ubiegły poniedziałek od 

godziny 9:00 do 17:00 nie było prądu, a wielu mieszkańców i wiele zakładów pracy o tym nie 

wiedziało. Wiceprzewodniczący stwierdził, że Energetyka niedostatecznie informuje o tego typu 

sprawach. Dodał, że dobrze byłoby, gdyby zakłady pracy były o zakłóceniach informowane przez 

Energetykę na piśmie. Wiceprzewodniczący uzyskał już informację, że 30 kwietnia br. również 

nie będzie prądu od 9:00 do 17:00.  

 

Burmistrz powiedział, że nie orientuje się, jakie przepisy obowiązują w tej kwestii i być może 

wystarczy, gdy Energetyka podaje taką informację w lokalnej prasie (a tak w tym przypadku 

było). 

 

Wiceprzewodniczący zauważył, że nie każdy czyta tego typu gazety.  

 

Burmistrz powiedział, że będzie interweniował w tej sprawie, ale nie wie, z jakim skutkiem. 
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Dalej  Przewodniczący Rady poinformował, że 03 maja br. na mszy św. za ojczyznę naszą gminę 

w poczcie sztandarowym będą reprezentowali radni : Krzysztof Krawczyk, Tomasz Pajchrowski 

i Marek Maćkowiak. Przewodniczący zachęcił do uczestniczenia w tej mszy. 

Na koniec Przewodniczący przypomniał, że 30 kwietnia mija termin składania oświadczeń 

majątkowych i przypomniał o możliwości przekazania 1% swojego podatku na organizacje 

pożytku publicznego.  

  

Pkt 15. Zakończenie obrad.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany, w związku z czym 

ogłosił zakończenie obrad XVII Sesji V kadencji Rady.   

 

 

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano 

Rakoniewice, dnia 30 kwietnia 2008 r. 

 

 

 

Przewodniczący Rady  

Gerard Tomiak  

 

   

 

.......................................... 

 

 

 

Protokolant  

Magdalena Chojnacka  

 

 

.......................................... 
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Wykaz dokumentacji w formie załączników do protokołu : 

1. Lista obecności radnych. 

2. Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta i gminy Rakoniewice za 2007r. 

3. Uchwała Nr SO-11/16/S/Ln/2008 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Poznaniu, z dnia 10 kwietnia 2008r., w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu  

z wykonania budżetu Gminy Rakoniewice za rok 2007. 

4. Uchwała Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi 

Rakoniewic za 2007r. wraz z opinią Komisji o wykonaniu budżetu Gminy Rakoniewice za 

rok 2007. 

5. Uchwała Nr SO-11/8/A/Ln/2008 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Poznaniu z dnia 10 kwietnia 2008r. w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rakoniewicach w sprawie absolutorium dla Burmistrza 

Rakoniewic z wykonania budżetu gminy za 2007r. 

6. Wspólna opinia stałych Komisji Rady dotycząca wykonania budżetu miasta i gminy 

Rakoniewice za rok 2007.  

7. Uchwała Nr XVII/144/2008 w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Rakoniewic, 

8. Uchwała Nr XVII/145/2008 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVII/265/2005 Rady Miejskiej 

w Rakoniewicach z dnia 16.03.2005r. w sprawie ustalenia Regulaminu udzielenia pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy 

Rakoniewice, 

9. Uchwała Nr XVII/146/2008 w sprawie przystąpienia do sporządzania planu miejscowego 

zagospodarowania przestrzennego dla działek oznaczonych numerami geodezyjnymi gruntu 

877, 876/1, 878, 879, 880, 881, 882/1, 883/7, 847, 883/31 w m. Rostarzewo (rejon ul. 

Spokojnej i Słonecznej), 

10. Uchwała Nr XVII/147/2008 w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Jabłonna, 

11. Uchwała Nr XVII/148/2008 w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego  

w I kategorii zaszeregowania oraz ustalenia wartości jednego punktu  

w złotych dla potrzeb sporządzania miesięcznych stawek wynagrodzenia zasadniczego 

pracowników zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych działających w zakresie oświaty 

gminy Rakoniewice, 

12. Uchwała Nr XVII/149/2008 w sprawie zasad korzystania ze stołówek szkolnych, 

13. Uchwała Nr XVII/150/2008 w sprawie zmiany w budżecie miasta i gminy Rakoniewice na 

rok 2008, 

14. Uchwała Nr XVII/151/2008 w sprawie współdziałania z Gminą Grodzisk Wlkp.  

w wykonaniu zadania publicznego, 

15. Uchwała Nr XVII/152/2008 w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku oraz przyjęcia 

jednolitego tekstu Statutu Związku (dot. Centrum Zagospodarowania Odpadów SELEKT).   


